
JEGYZŐKÖNYV 
 
 
 
Készült Szentesi Roma Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testületének 2015. október 
21. napján 15,30 órakor a Szentesi Közös Önkormányzati Hivatal Kistanácskozó termében 
megtartott közmeghallgatással egybekötött nyílt üléséről. 
 
 
 
Jelen voltak:      Varga Ferenc  elnök 
                               Kisalbert Antal   képviselő 
       Bari István    képviselő 
                                
 
 
Nem volt jelen az ülésen:    Lévai Ede Józsefné képviselő 
 
 
 
 
Szentesi Közös Önkormányzati Hivatal részéről: 
                                                                          Csányiné dr. Bakró-Nagy Vera aljegyző 
                                                                          Balogh Imre  Számviteli és Tervezési 

            irodavezető 
 
 
 
 
 
Varga Ferenc: 
Köszöntötte az ülésen megjelent tagokat. Megállapította, hogy 3 fő jelen van, nincs jelen az 
ülésen Lévai Ede Józsefné képviselő. A határozatképes ülést megnyitotta.  
Javasolta, hogy a jegyzőkönyv hitelesítőjének Bari István képviselőt kérjék fel. 
Kérte a képviselőket, aki egyetért a jegyzőkönyv hitelesítő személyével, szavazzon. 
 

A Képviselő-testület 4 igen szavazattal Bari István képviselőt jegyzőkönyv hitelesítő-
nek megválasztotta. 

 
 
 
Varga Ferenc: 
Ismertette az ülés napirendjét. Kérte, hogy a félévi beszámolót követően a költségvetési 
rendelet módosításáról tárgyaljanak. Jogszabályi előírásnak tesznek eleget azzal, hogy a 
mai ülés végén közmeghallgatást is tartanak. Megkérdezte a képviselőket, hogy az elhang-
zottak alapján egyetértenek-e a közölt napirendi pontokkal, valamint van-e valakinek további 
módosító javaslata? 
 
Mivel más javaslat nem volt kérte, aki az elhangzott napirendet elfogadja, szavazatával je-
lezze. 

 
 
A Képviselő-testület 3 igen szavazattal elfogadta és az alábbi határozatot hozta: 
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38/2015. (X.21.) SZRNÖ 
Tárgy: Napirend 
 

HATÁROZAT 
 
 
A Szentesi Roma Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testülete az ülés napi-
rendjét az alábbiak szerint határozta meg: 
 
1.) Elnöki beszámoló 
2.) A Szentesi Romák Nemzetiségi Önkormányzata 2015. I. félévi gazdálkodásá-

ról szóló tájékoztató 
3.) A 2015. évi költségvetési határozat módosítása 
4.) Üzleti bankkártya igénylés 
5.) Közmeghallgatás 
 

 

1.) Elnöki beszámoló 
 
Varga Ferenc: 
Tájékoztatta a jelenlévőket, hogy megbízólevél alapján az Állami Számvevőszék vizsgálatot 
végzett a Szentesi Roma Nemzetiségi Önkormányzatnál, melynek eredményéről tájékozta-
tást fognak kapni.  
A nemzetiségek jogairól szóló törvény érvelmében a nemzetiségi önkormányzati képviselők-
nek a megyei kormányhivatal által szervezett ingyenes képzésen kellett részt venni. Közölte, 
hogy mind a négy képviselő a képzés végén sikeres vizsgát tett.  
Tájékoztatásként közölte, hogy egy képviselő a köztartozásmentes adózói adatbázisból 
2015. szeptember 10. napjával törlésre került. Az intézkedés folyamatban van a visszakerü-
lésére.  
 
Kérte, aki az elhangzottakat tudomásul veszi, szavazatával jelezze.  
 

A Képviselő-testület 2 igen szavazattal és 1 tartózkodással tudomásul vette az elnöki 
beszámolóban elhangzottakat.  

 
2.) A Szentesi Romák Nemzetiségi Önkormányzata 2015. I. félévi gazdál-

kodásáról szóló beszámoló 
 
Varga Ferenc: 
Közölte, hogy az Önkormányzat gazdálkodásáról szóló beszámoló 2015. június 30. napjáig 
terjedő időszakról szól.  
 
Megkérdezte, van-e kérdése, véleménye valakinek az előterjesztéssel kapcsolatosan? 
 
Mivel nem volt kérte, aki a 2015. évi I. félévi gazdálkodásról szóló beszámoló határozati ja-
vaslatát elfogadja, szavazatával jelezze. 
 

A Képviselő-testület 3 igen szavazattal elfogadta a beszámolót és az alábbi határozatot 
hozta:  
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39/2015. (X.21.) SZRNÖ 
Tárgy: 2015. évi I. félévi gazdálkodásról szóló beszámoló 

 
HATÁROZAT 

 
A Szentesi Roma Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta a 
2015.  
I. félévi gazdálkodásáról szóló beszámolót és az alábbiak szerint határoz: 
 

1.) A Képviselő-testület a beszámolóban foglaltakat tudomásul veszi és az 1., 1/a., 2., 
2/a. és az 5. számú melléklet szerinti számadatokkal a beszámolót elfogadja. 
 

2.) A Képviselő-testület felhívja a figyelmet a bevételek fokozására, a szigorúan taka-
rékos gazdálkodásra a költségvetésben jóváhagyott főösszeg betartása mellett a 
működés folyamatosságának biztosítására.  
Felelős: elnök 
Határidő: folyamatos 
 
A határozatról értesítést kap: 
1. Szentesi Roma Nemzetiségi Önkormányzat Elnöke 
2. Szentesi Közös Önkormányzati Hivatal Jegyzője 
3. Szentesi Közös Önkormányzati Hivatal Számviteli és Tervezési Irodája 
4. Irattár 

 
 

3.) A 2015. évi költségvetési határozat módosítása 
 
Balogh Imre: 
Tájékoztatásként közölte, hogy a 2015. II. félévben a Képviselő-testület által jóváhagyott 
közfoglalkoztatási program végrehajtása miatt szükséges a költségvetési határozat módosí-
tása. 
 
Varga Ferenc: 
Megkérdezte, van-e kérdése, véleménye valakinek az előterjesztéssel kapcsolatosan? 
 
Mivel nem volt kérte, aki a 2015. évi költségvetési határozat módosítására vonatkozó hatá-
rozati javaslatát elfogadja, szavazatával jelezze. 
 

A Képviselő-testület 3 igen szavazattal elfogadta a beszámolót és az alábbi határozatot 
hozta:  
 

 
40/2015. (X.21.) SZRNÖ  
Tárgy: A 2015. évi költségvetési határozat módosítása 
 

HATÁROZAT 
 
A Szentesi Roma Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta a 2015. évi 
költségvetési határozat módosításáról szóló előterjesztést és az alábbiak szerint határoz: 

 
1. A Képviselő-testület egyetért a személyi juttatások 3.198 eFt-tal, a munkaadót terhelő 

járulékok előirányzatának 516 eFt-tal, a dologi kiadások 492 eFt-tal, a támogatásérté-
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kű működési célú bevételek 4.160 eFt-tal, a kamatbevételek 2 eFt-tal, valamint a mű-
ködési célú maradvány 286 eFt való emelésével. 

 
2. A költségvetési határozat 3. pontja az alábbiakra módosul: 

 
 

(1) A Képviselő-testület az Önkormányzat 2015. évi költségvetési bevételeinek és kiadásai-
nak főösszegét, valamint azok egyenlegét, az e határozat mellékleteiben részletezett 
bevételi források és kiadási jogcímek figyelembevételével: 

költségvetési bevételét: 4.540 eFt- ban 
finanszírozási bevételét: 286 eFt- ban 

költségvetési kiadását: 4.826 eFt- ban állapítja 
meg. 

 
(2) A működési kiadásokon belül a kiemelt előirányzatokat a Képviselő-testület az alábbiak 

szerint állapítja meg: 
- személyi juttatások 3.198 eFt 
- munkaadót terhelő járulék, szociális hozzájárulási 
adó 516 

eFt 

- dologi kiadások 380 eFt 
- beruházások 242 eFt 

 
 
3. A költségvetési határozat 

a.) 1. számú melléklete helyébe ezen határozat 1. számú melléklete lép, 
b.) 1/a. számú melléklete helyébe ezen határozat 1/a. számú melléklete lép, 
c.) 2. számú melléklete helyébe ezen határozat 2. számú melléklete lép, 
d.) 2. számú melléklete helyébe ezen határozat 2. számú melléklete lép. 

 
 
A határozatról értesítést kap: 
1. Szentesi Roma Nemzetiségi Önkormányzat Elnöke, 
2. Szentes Város Polgármestere, 
3. Szentes Város Jegyzője és az általa érintettek, 
4. Irattár. 

 
 
4.) Üzleti bankkártya igénylés 
 
Varga Ferenc: 
A települési önkormányzat számlavezető szentesi fiókja megszűnt. Mivel a nemzetiségi ön-
kormányzatnak is ott kell vezetnie a számlát ahol a települési önkormányzatnak, így szem-
besültek a problémával. Eddig nem volt házipénztár, de a választásokat követően kezdemé-
nyezték ennek szükségességét. A házipénztár létét az is indokolja, hogy a közfoglalkoztatot-
tak eszközbeszerzése céljából készpénzzel kell rendelkezniük. A bankkártya használatáról 
érdeklődött.  
 
Balogh Imre: 
Ismertette a bankkártya használatával kapcsolatos teendőket. Elmondta, hogy külön megál-
lapodás nem szükséges a házipénztárra vonatkozóan, a házi pénztáros anyagi felelősséget 
vállal a házipénztárért.  
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Varga Ferenc: 
Leszögezte, hogy a nemzetiségi önkormányzatnak jelenleg kettő számlája van. Ezt követően 
szükség lesz egy harmadik számlára, melyet a közfoglalkoztatás finanszírozására, a belső 
pénztár működéséhez vesznek igénybe.  
 
Kisalbert Antal:  
Megkérdezte, hogy mekkora költsége lesz a bankkártyának. 
 
Balogh Imre: 
Közölte, hogy az éves bankkártya használati díj 3.600,- Ft/év. Elmondta, hogy a települési 
önkormányzat számlavezetésére pályázatot írtak ki, melynek feldolgozása most van folya-
matban, így nem biztos, hogy 2016. január 1-től is e bank vezeti az önkormányzat számláját. 
 
Varga Ferenc: 
Véleménye szerint ez évben már nem sokszor lesz szükség a kártya, illetve a házi pénztár 
használatára, mivel a átutalással igyekeznek fizetni. Javasolta, hogy a döntést a következő 
évben hozzák meg, a Képviselő-testület számlavezetőről való döntését követően. 
 
Kérte, aki egyetért azzal, hogy jelenleg nem indokolt a bankkártya szerződés megkötése, 
szavazatával jelezze. 
 
 A Képviselő-testület 3 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
 
41/2015. (X.21.) SZRNÖ  
Tárgy: Üzleti bankkártya igénylés 
 

HATÁROZAT 
 
A Szentesi Roma Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta az 
üzleti bankkártya igénylésére vonatkozó előterjesztést és úgy határozott, hogy je-
lenleg nem tartja szükségesnek a bankkártya használatát, így ilyen irányú szerző-
dést nem kíván kötni.  
A Képviselő-testület a települési önkormányzat számlavezetői pályázatainak elbí-
rálását követően dönt a témáról.  
 

 
 

5.) Közmeghallgatás 
 
Varga Ferenc: 
Köszöntötte a jelen lévő Hevesi-Tulipán Edit önkormányzati képviselőt és Kiss Ferencet a 
Szentes Városellátó NKft. hulladékgazdálkodási részlegének vezetőjét, kinek megköszönte 
intézkedését a Magyari Imre utcából történő szemétszállítás ügyében.  
Ismertette a közmeghallgatás menetét és átadta a szót az első jelentkezőnek. 
 
Duka Ferenc Szentes, Bihari sor 3. 
A Bihari utca aszfaltminőségét kifogásolta, kb. 5 éve aszfaltozták és már nagyon rossz álla-
potban van.  
Felvetette, hogy egy vállalkozó nagy mennyiségű vizet enged a csatornába. 
A Bihari soron az elmúlt időszakban munkálatok folytak és a felvágott út aszfaltburkolatának 
helyreállítására nem került sor, illetve az elmúl időszakban készült járdaépítés sem fejező-
dött be.  
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Hevesi-Tulipán Edit: 
Az elmúlt időszakban bejárást végeztek a Vajda-telepen, tapasztalták a Magyari utcán a 
szeméthalmazt, melyet jeleztek a Szentes Városellátó NKft. vezetése felé és rendbe tették a 
területet. Látogatás során megtekintette az építendő tengó pálya helyét és annak környékét, 
de végigmentek minden utcán. A Bihari sor és a Nádas sor összekötésére volt a költségve-
tésben tervezve összeg, de ez legkorábban csak tavaszra valósulhat meg.  
A járdaépítéssel kapcsolatban megjegyezte, hogy több helyen befejezetlen, ebben az évben 
a Gógány utca egyik oldala fért bele. Ígéretet kapott a Lapistói-Orosházi út befejezésére. A 
jövő évi költségvetési tárgyalások előtt a Bihari sor járdájának rendbetételét ígérte.   
A csapadékvíz elvezetéssel kapcsolatban szakmai segítséget fog kérni a Műszaki Irodától. A 
Bihari soron az út mentén látta, hogy van egy nagy lyuk az úton, melyet be kell javítani.  A 
költségvetés tervezésénél figyelembe fogja venni a felmerült megoldandó feladatokat.  
 
Faur János Szentes, Lavotta utca 10. 
Véleménye szerint az említett utat a vállalkozónak kellene rendbe tenni, mert balesetveszé-
lyes.  
 
Hevesi-Tulipán Edit: 
A vállalkozó személye felől érdeklődött. Balczó Sándor a vállalkozó, de személyéről Czirok 
Jánosné, a műszaki iroda vezetője tud bővebb felvilágosítást adni. Garancia keretében kel-
lene megjavítania a vállalkozónak. 
 
Bari István Szentes, Dankó u. 6. 
Az utcában a 2. számú ingatlan elől a csapadékvíz elvezető árok mellől a korlát hiányzik.  
 
Varga Ferenc: 
A közmunka program keretében kiszedték a vasat és a tört beton részeket, a balesetveszély 
megszüntetése érdekében. 
 
Hevesi-Tulipán Edit: 
A Nagyvölgy csatornához is szükség lenne korlátra. 
 
Varga Ferenc: 
Megjegyezte, hogy szükség lenne a csapadékvíz-elvezető árok javítására a Dankó Pista ut-
cán, mivel olyan áteresz van, amelyben a gázcső is benne van, de ezt a 2015. éves költség-
vetés keretében nem tudják megcsinálni. Kérte, hogy a jövő évben ennek kijavítására bizto-
sítsanak a költségvetésben keretet.  
 
Faur János Szentes, Lavotta utca 10. 
Jövő nyárra fásítást kért az utcában. 
 
Varga Ferenc: 
Hangsúlyozta, hogy az egész telepre vonatkozóan lenne szükségfásításra.  
 
Hevesi-Tulipán Edit: 
Közölte, hogy a jövő évre nagy változás várható a telepen az új terek kialakítása miatt.  
A főkertész segítségét fogják kérni a parkosítás, valamint a zöldterület kialakítása terén a te-
lepen. Az új játszótér kialakításánál fontos szempont volt, hogy kevesebb, de erősebb, na-
gyobb teherbírású eszközök kerüljenek beépítésre. 
A képviselői keretéből 150 eFt-ot ajánlott fel a tengó pálya építésére, mely összeg átvezeté-
séről intézkedik, mely tartalmazza a szükséges építőanyag beszerzési árát.   
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Varga Ferenc: 
Felvetette, hogy a Lavotta utca összekötő részén a csapadékvíz-elvezető csatornán dugulás 
lehet, melyet meg kellene oldani. 
 
Hevesi-Tulipán Edit: 
A Szentes Városellátó NKft. műszaki vezetőjének továbbítja a problémát. Kérni fogja, hogy 
nézzék meg és készítsenek költségvetést a rendbetételre. 
 
Varga Ferenc: 
A Magyari Imre utcában a páratlan oldalon hiányoznak fedlapok, melyeket pótolni kellene.   
Kérte, térjenek rá a telep egészét érintő problémákra. 
 
Duka Ferenc Szentes, Bihari sor 3. 
Az utcán lévő sok kutyára panaszkodott, melyektől félnek a járókelők. A kutyák nincsenek 
beoltva, nem lehet a tulajdonost azonosítani. Kocsival hozzák oda a kutyákat, kidobják. 
Vannak az utcán harci kutyák is.  
 
Faur János Szentes, Lavotta utca 10.: 
A telepen lévő sok pocokra panaszkodott. Véleménye szerint az Erőtakarmánygyártól, a Ka-
nálisról mennek oda. Szükséges lenne az irtásuk. 
 
Varga Ferenc: 
Megemlítette, hogy korábban végeztek rágcsálóirtást, mely hasznos volt. Kérdezte, hogy a 
következő évben meg lehet-e ismételni az irtást. 
 
Kiss Ferenc: 
Közölte, hogy patkányméreggel kapcsolatos tevékenységet lakott területen, közterületen 
csak az arra felhatalmazott, végzettséggel rendelkező szakértő céggel lehet végeztetni. Ilyen 
irányú igény esetén évente akár többször is lehet általános rágcsálóirtó, gyérítő akciót szer-
vezni, de erre a költségvetésben forrást kell biztosítani.  
 
Hevesi-Tulipán Edit: 
Kijelentette, hogy a jövő évi költségvetés tervezésénél ezt is figyelembe fogják venni.  
 
Varga Ferenc: 
Az egész telepen problémát jelentenek a kóbor kutyák. Ez ügyben már tartottak a telepen 
megbeszélést. Az a probléma, hogy vagy nincs gazdája a kutyának, vagy el van dugva a ku-
tya. Leszögezte, akié a kutya, annak kell érte vállalni a felelősséget. 
 
Faur János Szentes, Lavotta utca 10.: 
Közölte, van egy ház, ahol kb. 40 kutya van.  
 
Csányiné dr. Bakró-Nagy Vera aljegyző: 
Kijelentette, hogy a kutyáknak hivatalosan nincs gazdájuk, befogásuk akkor lehetséges, ha a 
gazdája hozzájárulását adja az elszállításához. Amikor meghirdették az elszállításukat, nem 
volt a közterületen kóbor eb. A közterület-felügyelet többször intézkedett volna, de nem tud-
tak, mert senki nem vállalta, hogy Ő a kutya tulajdonosa. A kutyamenhely gazdája is volt 
kint, de a kutyák gazdái nem jelentkeztek. A lakók tudják kié a kutya, csak nem vállalják. Ad-
dig nem lehet mit tenni. Nem általánosságban van a kutyákkal probléma, hanem egyes lakók 
hagyják szaporodni a kutyákat és nem vállalják értük a felelősséget. Ezt a problémát első-
sorban a lakóknak kell megoldani.  
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Vita alakult ki a kutyákkal kapcsolatos problémákról. 
 
Varga Ferenc: 
A Nagyvölgy csatornán lévő híd biztonságossá tételét kérte.  Régóta rossz állapotban van, 
szerencse, hogy eddig nem történt baleset.  
 
Faur János Szentes, Lavotta utca 10.: 
Felvetette, a Kanálisnál a hídon járda átkelőhelyre lenne szükség. Régen még volt járda, de 
a legutóbbi aszfaltozás során „eltűnt”.  
 
Hevesi-Tulipán Edit: 
Ígéretet tett, megvizsgálják, milyen lehetőségek vannak a járda kialakítására. 
 
Lakatos Attila  Szentes, Lavotta utca 10.: 
Véleménye szerint elegendő lenne a hídnál a járdát felfesteni.  
 
Hevesi-Tulipán Edit: 
Reményét fejezte ki, ha lesz járda, akkor mindenki ott fog közlekedni. 
 
Varga Ferenc: 
A környék fásításáról szólt. Elmondta, hogy tárgyalt a főkertésszel a megvalósításról. Meg-
köszönte az ez évi virágosítás megvalósításának lehetőségét és jövőre is terveznek virágo-
sítást a telepen, erről szeretne megállapodást is kötni. Feladataik közé szeretnék felvenni a 
telep szépítését, melyhez elengedhetetlen a növények telepítése.  
A tengó pályával kapcsolatosan kijelentette, szeretné, ha társadalmi munkát is végeznének 
a megvalósítása érdekében.  
Felvetette a „fekvő rendőr” problémát, mivel a mozgáskorlátozottakat akadályozza a közle-
kedésben. Megoldásként alacsonyabb kellene, melyen át tudnának menni a mozgáskorláto-
zottak. A kátyúk miatt balesetveszélyes a kikerülésük. A járda nem mindenütt alkalmas arra, 
hogy azon mozgáskorlátozott közlekedjen. A Lavotta utca bejárati részénél és a Dankó P. u. 
elejénél lenne szükség alacsonyabb fekvő rendőrre.  
 
Hevesi-Tulipán Edit: 
Kijelentette, hogy nem kevés összeget terveznek a telep rendbetételére. Örülni fog, ha a ját-
szótér, a tengó pálya és a fásítás megvalósul a 2016. évben.  
 
Duka Ferenc Szentes Bihari sor 3. 
Felvetette kamerák felszerelésének szükségességét a telepen. 
 
Hevesi-Tulipán Edit: 
Lakossági igényként felmerült, hogy a Gógány utca végére kerüljön kamera felszerelésre. 
Három új kamerát terveznek a városban a 2016. évben, melyből egy a telepre kerülne. Egy 
kamera felszerelése kb. 1 millió forintba kerül. Megpróbálja a 2016. évi költségvetésbe be-
terveztetni, de nem tudja megígérni.  
 
Varga Ferenc: 
A tanyán élők is panaszkodtak, hogy atrocitásoknak voltak szemtanúi, így szükség lenne a 
térfigyelő kamera felszerelésére. A Gógány utca végére szükségesnek tartotta a kamera fel-
szerelését, de a telep többi részére nem támogatta azok felszerelését.  
 
Hevesi-Tulipán Edit: 
Megköszönte a lehetőséget, hogy részt vehetett az ülésen, amennyiben mód és lehetőség 
lesz a jövőben is részt szeretne venni és segíteni a problémák megoldásában.  
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Varga Ferenc: 
Több hozzászólás hiányában megköszönte a képviselők munkáját, a jelenlévők érdeklődé-
sét és az ülést bezárta. 
 
 

K. m. f.  
 
 
 

Varga Ferenc     Bari István 
                                    elnök                                                    jegyzőkönyv hitelesítő 
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